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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Casandra Lucan, Adrian 
Horgoș, Maria Ulici, Mariana Sărac, Magdalena Pop, Andrada Dalea  și 
Raluca Chereji, în numele comunităţii Parohiei Greco-Catolice „Sfântul 
Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi bucurii. Preoţii parohiei vor celebra o 
Sfântă Liturghie, în ziua aniversării.

SFÂNTUL MASLU
marți, 3 iunie 2025; ora 18.00

Fericiții Episcopi Martiri Greco-Catolici Români
luni, 2 iunie 2025; ora 11.00 Sfânta Liturghie

INVITAȚIE
Vă invităm cu bucurie la concertul anual, „Spre Dumnezeu prin muzică!”, 

la Biserica Greco-Catolică „Sfânta Treime”, Nufărul, Oradea în data de 7 iunie, 
a.c., ora: 18.00.

Va fi  o seară specială în care ne vom apropia de Dumnezeu prin cântare, 
liniște și rugăciune. Fiecare acord va fi  o mărturie, fi ecare glas – o punte către Cer.

Haideți să ne înălțăm inimile împreună, spre Dumnezeu, prin muzică.
Vă așteptăm cu drag!

GLORIOUS ROMANIA

Troparul: Fericiților Martiri, care bine v-ați nevoit și v-ați încununat, rugați-vă 
Domnului să se îndure spre sufl etele noastre

Condacul: Martiri vrednici de toată lauda, care nu v-ați lepădat de Biserica zidită 
pe fericitul Petru, pământul nu v-a putut acoperi pe voi, ci ați fost primiți în ceruri: 
vouă vi s-au deschis porțile raiului și, acolo ajungând, gustați din pomul vieții, 
mijlocind la Cristos să se dăruiască sufl etelor noastre, pace și multă îndurare.



Prinți sau cerșetori

Mărirea sau preamărirea noi o considerăm de multe ori ca fi ind legată de 
atenția cu care suntem tratați sau tratăm și demnitatea pe care alții ne-o acordă 
sau noi o acordăm. Un fel de scară pe care urcăm sau coborâm de-a lungul 
vieții, un piedestal de pe care să putem privi mulțumiți de noi înșine. Cam asta 
e logica lumii în care trăim, o lume ce dăruiește sau ia onoruri și demnități 
după capricii de moment. Dacă intrăm într-o astfel de logică devenim sclavi 
și cerșetori, lepădând libertatea primită în Cristos și haina curată a botezului, 
pentru haine pompoase și sofi sticate care ne îngreunează și ne sufocă.

Evanghelia de astăzi vorbește despre adevărata mărire, cea care derivă 
din relația noastră de iubire cu Tatăl. Cristos, Fiul lui Dumnezeu ne învață prin 
rugaciunea de astăzi ce înseamnă mărirea și demnitatea fi ilor. Totul gravitează 
între cunoașterea Tatălui pe de o parte: “Arătat-am numele Tău oamenilor pe 
care Mi i-ai dat Mie din lume”, și a fi  cunoscuți de Tatăl de cealaltă parte: “Pă-
rinte Sfi nte, păzeşte-i în numele Tău, în care Mi i-ai dat, ca să fi e una precum 
suntem şi Noi”. Și deoarece cunoașterea adevărată în limbaj biblic nu este doar 
un simplu proces rațional, ci unul care implică iubirea și intimitatea, a cunoaște 
pe Tatăl și a fi  cunoscuți înseamnă a intra în logica de iubire ce ne introduce 
în viața veșnică: “aceasta este viaţa veşnică: Să Te cunoască pe Tine, singurul 
Dumnezeu adevărat, şi pe Isus Cristos pe Care L-ai trimis”.

Fiul lui Dumnezeu ne dăruiește viața veșnică și bucuria deplină. Ce dem-
nitate poate fi  mai mare decât aceasta? Pentru noi, pentru fi ecare dintre noi, 
Isus a venit în lume dăruindu-ne veșnicia bucuriei iar noi ne pierdem vremea cu 
falsele demnități și jalnicele măriri ale lumii acesteia? Cât de vrednici de com-
pătimit am fi  într-o astfel de situație ! Spunea cineva că viața trece de multe ori 
pe lângă noi în timp ce suntem preocupați să facem proiecte pentru viitor. Cât 
de trist ar fi  ca parafrazând, să constatăm că viața veșnică dăruită de Dumnezeu 
ne fuge printre degete, deoarece suntem prea prinși de teatrul umbrelor acestei 
lumi!

Rugăciunea lui Isus de astăzi să ne vindece de orbire: suntem botezați, 
îmbrăcați cu Cristos, destinați bucuriei depline, iar demnitatea noastră stă în iu-
birea de care Dumnezeu ne învrednicește în fi ecare clipă. Ne așteaptă coroanele 
neprețuite destinate fi ilor de Împărat: oare ar fi  prea mult să renunțăm odată 
pentru totdeauna la coroanele de carton ale acestei lumi?
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